
Medlem af Folketinget Per Clausen (EL) har den 26. august 2010 stillet føl-
gende spørgsmål nr. S 2663 til indenrigs- og sundhedsministeren, som her-
med besvares.

Spørgsmål S 2663:
”Mener ministeren, at det er rimeligt, at de regler, der regulerer lægers forhold 
til medicinalindustrien, er slappere end de regler, der forhindrer advokater, 
revisorer og journalister i at involvere sig i aktiviteter, som kan medføre inte-
ressekonflikter?”

Svar:
Lovgivningen pålægger i dag lægerne at ansøge Lægemiddelstyrelsen om 
tilladelse til at være tilknyttet en medicinalvirksomhed. Endvidere har læge-
middelvirksomhederne pligt til at meddele Lægemiddelstyrelsen, hvilke læger 
der er tilknyttet virksomheden.  

Lægemiddelstyrelsen foretager en konkret vurdering af hver enkelt ansøgning 
og giver afslag, hvis der er risiko for, at tilknytningen kan påvirke uvildigheden 
af lægens ordinationer.

Jeg mener, at de gældende regler er rimelige og fornuftige, fordi reglerne mu-
liggør, at læger kan være tilknyttet medicinalindustrien i tilfælde, hvor Læge-
middelstyrelsen vurderer, at tilknytningen er uden risiko for patienterne. 

Jeg er ikke tilhænger af at indføre den type strammere regler, der fx gælder på 
advokatområdet. Med strammere og mere rigide regler risikerer vi blandt andet 
at gribe ødelæggende ind i gode og – for dansk eksport – helt afgørende sam-
arbejdsrelationer mellem læger og industri inden for sundhedsforskningen. 
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